

The Secretary of State for External Affairs, the Honourable Mitchell Sharp, announces that the Secretary-General of the Organization for Economic Co-operation and Development (OECD), Mr. Emile van Lennep, will pay a visit to Ottawa on October 23 to meet with members of the Canadian Government. Mr. van Lennep is in Canada at the invitation of the Canadian Club and Empire Club to whom he will give an address at a joint luncheon meeting in Toronto on October 22.

In Ottawa, the Secretary-General will be meeting with the Secretary of State for External Affairs and other Ministers as well as with senior officials of the Canadian Government, to discuss the most current and important activities going on in the OECD.

The OECD which began its official existence on September 30, 1961, has as its main aims the promotion of policies designed to achieve the highest sustainable economic growth and employment and a rising standard of living in member countries while maintaining financial stability, and thus to contribute to the development of the world economy on a multilateral and non-discriminatory basis.

In pursuit of these aims, the Organization deals with questions related to economic policy, environment, aid to developing countries, trade, financial and fiscal affairs, science and technology and education, manpower and social affairs, industry and energy, agriculture and fisheries, and nuclear energy.

Canada has been a member of the Organization since its beginning.

\* \* \*

Le Secrétaire d'Etat aux Affaires extérieures, Monsieur Mitchell Sharp, annonce que le Secrétaire général de l'Organisation de coopération et de développement économique (OCDE), M. Emile van Lennep, se rendra à Ottawa en visite le 23 octobre pour rencontrer les membres du gouvernement canadien. M. van Lennep est au Canada à la suite d'une invitation que lui ont faite conjointement le Canadian Club et l'Empire Club de donner une causerie à un déjeuner à Toronto le 22 octobre.

A Ottawa, le Secrétaire général rencontrera le Secrétaire d'Etat aux Affaires extérieures et d'autres ministres, de même que des haut-fonctionnaires du gouvernement canadien pour discuter des activités les plus courantes et importantes présentement en train à l'OCDE.

L'OCDE, qui a vu officiellement le jour le 30 septembre 1961, a pour objectifs principaux la promotion de politiques visant à réaliser la plus forte expansion possible de l'économie et de l'emploi et une progression du niveau de vie dans les pays membres tout en maintenant la stabilité financière, et à contribuer ainsi au développement de l'économie mondiale sur une base multilatérale et non discriminatoire.

Dans la poursuite de ces objectifs, l'Organisation traite de questions reliées à la politique économique, à l'environnement, à l'aide aux pays en voie de développement, aux échanges, aux affaires financières et fiscales, à la science et la technologie et à l'enseignement, à la main d'oeuvre et aux affaires sociales, à l'industrie et à l'énergie, à l'agriculture et aux pêcheries, et à l'énergie nucléaire.

Le Canada est membre de l'Organisation depuis son début.